
کارت سوخت خودروهای بدون بیمه 
باطل می شود

قائــم مقام بیمه مرکزی گفــت: بین ۱۰ تا ۱۲ 
میلیون خودرو در کشور فاقد بیمه شخص ثالث 
هســتند که طبق طرح موســوم به یک به یک 
ســازی باید کارت سوخت خودروهای سنگین 
فاقد بیمه مســدود و خودرو توقیف شــود؛ به 
زودی در گام دوم، این طرح شامل خودروهای 
سبک و بنزینی هم خواهد شد. مجید مشعلچی 
فیروزآبادی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: 
بیمه مرکزی با همکاری ســتاد مدیریت حمل 
و نقل و ســوخت کشور، طرح یک به یک سازی 
کارت سوخت و بیمه نامه شخص ثالث را پیش 
می برند. طبق این طرح بــه ازای هر بیمه نامه 

شــخص ثالث فعال وسیله نقلیه باید یک کارت سوخت وجود داشته باشد. وی افزود: تمام خودروهای 
سنگین باید بیمه نامه شخص ثالث فعال داشته باشند. در غیر این صورت کارت سوخت این خودروها 
بعد از گذشت یک ماه ابطال می شود. در این فرآیند ستاد حمل و نقل سوخت اطلاعات مربوط به خودرو 
را به بیمه مرکزی می فرستد. بیمه مرکزی، خودروهای فاقد بیمه نامه را در لیست هشدار قرار می دهد. 
ســتاد حمل و نقل، یک ماه به صاحب خودرو فرصت می دهد تا بیمه نامه را ارایه دهد و اگر ندارد باید 
نســبت به دریافت بیمه اقدام کند. در صورتی که طی یک ماه اقدام نکرد کارت سوخت خودرو ابطال 
می شود. قائم مقام بیمه مرکزی تاکید کرد: طرح یک به یک سازی کارت سوخت و بیمه نامه تا کنون 
در ارتباط با خودروهای ســنگین گازوئیلی اجرا شــده اما در آینده خودروهای سبک هم مشمول این 
موضوع می شــوند. علت اینکه این طرح ابتدا از خودروهای سنگین شروع شد این است که خطرات و 
صدمات ناشی از تصادفات اتوبوس و کامیون به مراتب بیش از خودروهای سبک است. مشعلچی با بیان 
اینکه بین ۱۰ تا ۱۲ میلیون خودرو فاقد بیمه شخص ثالث در کشور وجود دارد گفت: در حال حاضر 
۲۶ میلیون بیمه نامه خودروهای ســبک در کشور وجود دارد؛ در حالی که تعداد خودروها ۳۸ میلیون 
دستگاه است. در واقع بین ۲۷ تا ۳۱ درصد خودروها فاقد بیمه نامه هستند که فراجا باید از تردد آنها 
جلوگیری کند. در قانون آمده که هر نوع جابه جایی خودرو بدون بیمه ممنوع است و حتی نمی تواند از 
پارکینگ منزل خارج شود. وی طرح یک به یک سازی را در جلوگیری از آسیب های ناشی از حوادث 
رانندگی و همچنین قاچاق سوخت، موثر دانست و گفت: این اتفاق از این جهت برای صنعت بیمه خوب 
اســت که ماشین های سنگین که خطرات زیادی دارند بیمه می شوند. تا کنون حدود ۴۰ هزار خودرو 
سنگین فاقد بیمه نامه شناسایی شدند. قصد این است که اگر اتفاقی برای این خودروها افتاد بیمه نامه 
داشته باشند و فشار کمتری روی صندوق تامین خسارتهای بدنی بیاید. به گفته مشعلچی، در مواردی 
که مالک خودرو فاقد بیمه شخص ثالث باشد یا مقصر، متواری باشد برای اینکه روی افراد فشار نیاید 
و درگیر مســائل حقوقی و قضایی نشوند، خســارت از محل صندوق تامین خسارتهای بدنی پرداخت 
می شود که صندوق بعدا از طریق شکایت پول را برمی گرداند. قائم مقام بیمه مرکزی با اشاره به ۱۰ تا 
۱۲ میلیون دستگاه خودرو فاقد بیمه شخص ثالث گفت: تمام اطلاعات لازم درخصوص بیمه خودروها 
از طریق بیمه مرکزی در اختیار فراجا قرار گرفته است. در حال حاضر فراجا دسترسی های سخت افزاری 
و نرم افزای بیمه خودروها را در اختیار دارد و بر این اســاس نسخه فیزیکی بیمه نامه حذف شده است. 
اگر خودرو فاقد بیمه است باید توقیف شود. تجربه نشان داده جریمه کارساز نیست؛ چرا که در بسیاری 
موارد مبلغ جریمه انباشــت شــده بیمه طی سالهای متوالی به مراتب بیش از جریمه های راهنمایی و 
رانندگی است. بنابراین گزارش، طبق ماده ۴۸ قانون بیمه اجباری خسارات وارده به شخص ثالث، ستاد 
مدیریت حمل و نقل و سوخت مکلف است از صدور هرگونه کارت و تخصیص اولیه سهمیه یا ادامه آن 
برای وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه خودداری کند. تیرماه امسال طی همکاری ستاد مدیریت حمل و نقل 
و ســوخت، بیمه مرکزی، فراجا و شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران، در گام اول بیش از ۲۰ 
هزار خودرو نفت گازسوز فاقد بیمه نامه که علی رغم گذشت بیش از یک سال از تاریخ انقضاء بیمه نامه 
همچنان فاقد بیمه بوده اند شناسایی شدند.   طبق اعلام سیدکاظم عزیزی ـ معاون ستاد مدیریت حمل 
و نقل سوخت کشور در حال حاضر این رقم به ۴۰ هزار خودرو رسیده است. البته طی یک ماه گذشته 
۱۲ هزار خودرو نســبت به تمدید بیمه خود اقدام کردند که از لیســت هشدار خارج شدند. چنان چه 
دارندگان وســایل نقلیه فاقد بیمه شخص ثالث اقدام به تمدید بیمه نامه خود در یک ماه نکنند، وارد 
لیست خاکستری شده و به هنگام سوختگیری در ماه دوم پیغام »خطا بیمه« را دریافت خواهند کرد 
که به منزله غیرفعال شدن کارت سوخت شان است. صاحبان خودروهای فاقد بیمه به منظور فعال شدن 
مجدد کارت هوشمند سوخت خود لازم است بیمه نامه شخص ثالث خود را تمدید و سپس به یکی از 

دفاتر پلیس +۱۰ سراسر کشور مراجعه و آن را ثبت کنند.

مهلت معافیت مالیاتی صادرکنندگانی که از بازگشــت طــلا برای رفع تعهد ارزی 
صادرات بهره می گرفتند، اول مهرماه به اتمام رسید. به گزارش ایلنا، کنفدراسیون 
صادرات ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد: به اطلاع آن دســته از صادرکنندگانی که از 
واردات طلا به عنوان روش بازگشــت ارز صادراتی اســتفاده می کنند، می رساند که 
با توجه به پایان مهلت قانونــی صادرکنندگان برای بهره مندی از معافیت مالیاتی 
شــامل مالیات عملکرد و ارزش افزوده در ۳۱ شهریورماه سال جاری و عدم تمدید 
این ابلاغیه تاکنون از سوی سازمان امور مالیاتی، ورود طلا بعد از این تاریخ مشمول 
مالیات خواهد بود. شــایان ذکر است چنانچه بخشنامه مذکور از سوی سازمان امور 

مالیاتی تمدید شود، مراتب متعاقباً به اطلاع صادرکنندگان خواهد رسید.

فروش خودروهای برقی ســاخت چین تسلا در ســپتامبر ۱۰.۹ درصد نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل کاهش یافت. به گزارش ایســنا، داده های انجمن خودروهای مسافری چین نشان 
داد، خودروســاز آمریکایی تسلا در ماه سپتامبر ۷۴ هزار و ۷۳ خودروی الکتریکی تولید چین 
فروخت که نســبت به سال گذشــته ۱۰.۹ درصد کاهش داشت. فروش خودروهای مدل ۳ و 
مدل Y ساخت چین نسبت به ماه قبل ۱۲ درصد کاهش داشته است. بی وای دی، رقیب چینی 
توانســت که در تحویل خودروهای سواری ماه گذشته رشد داشته باشد و از ۲۰۰ هزار و ۹۷۳ 
دستگاه خودرو به ۲۸۶ هزار و ۹۰۳ دستگاه برسد. تسلا، همراه با رقبای چینی خود، احساسات 
مصرف کننده را تقویت می کنند که با تخفیف های بیشتر و معافیت های مالیاتی برای خودروهای 

ســبز درمیان نشانه هایی از ثبات اقتصاد تقویت شــده است. این شرکت برآوردهای بازار برای 
تحویل ســه ماهه سوم جهانی در ۲ اکتبر را از دست داد زیرا  برنامه ریزی کارخانه هایش برای 
عرضه نســخه جدیدتر سدان مدل ۳ باعث توقف اجباری تولید شد. طبق گزارش رویترز، این 
خودروساز آمریکایی که در ابتدای هر سه ماهه بیشتر خودروهای ساخت چین را برای صادرات 
می فرســتد، سهم خودروهای برقی چین خود را از جولای تا آگوست تقریباً دو برابر کرد. این 
شرکت در سپتامبر از مدل ۳ با قیمت ۱۲ درصد بالاتر از گذشته رونمایی کرد و در سه ماهه 
چهارم تحویل را آغاز خواهد کرد. رقیب چینی اش اکسپنگ نیز یک شاسی بلند G۹ را با قیمت 

۲۶۳ هزار و ۹۰۰ یوان عرضه کرد که ۱۵ درصد کمتر از قبلی است.

رییس بخش زلزله شناســی مرکز تحقیقات راه  و شهرسازی با بیان اینکه احتمال 
فعال شــدن گســل درونه در خاک ایران پس از وقوع زلزله های هرات وجود دارد، 
گفت: گسل لرزه ای هرات در شرق خاک افغانستان در ادامه به گسل درونه در ایران 

متصل می شود که یکی از طویل ترین گسل های ایران با طول هزار کیلومتر است.
احتمال سرایت زلزله های هرات به ایران وجود دارد/ زلزله های متوالی کوچک لطف 
طبیعت به افغانســتان است    علی بیت الهی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا 
درباره ادامه دار بودن زلزله های هرات و احتمال فعال شــدن گســل های در امتداد 
گســل هرات در خاک ایران اظهار داشت: در چند روز شاهد وقوع زلزله های پی در 
پی بالای ۵ ریشتر در هرات بودیم و این گسل لرزه ای هرات در شرق خاک افغانستان 
در ادامه به گســل درونه در ایران متصل می شود که یکی از طویل ترین گسل های 
ایران با طول هزار کیلومتر اســت که از امتداد گسل هرات از جنوب مشهد به مرکز 
ایران می رســد. وی ادامه داد: گسل درونه در ایران متصل به گسل هرات است و با 
تصاویر ماهواره ای به وضوح این گســل قابل مشاهد و از گسل های نمایان در ایران 
اســت. این گسل از جنوب مشهد، بالای یزد عبور به مرکز ایران می رسد و با سابقه 
لرزه خیزی تاریخی اســت اما فعالیت لرزه ای به روزی نداشــته  البته زلزله تاریخی 
بالای ۷ ریشتر هم در گسل درونه رخ داده  است.   رییس بخش زلزله شناسی مرکز 
تحقیقات راه  و شهرسازی با اشاره به احتمال فعال شدن گسل درونه در ایران گفت: 
زلزله  های هرات می تواند علایم جنبایی در گســل درونه در خاک کشورمان ایجاد 
کند اما باید توجه داشــت که محدوده عبوری گسل درونه عمدتا از مناطق کویری 
بوده و جمعیت متراکمی در این مسیر نیست. بیت الهی با بیان اینکه وقوع زلزله های 
متوالی اما بزرگی های بالای ۵ ریشــتر لطف طبیعت به مردم افغانستان بوده، تاکید 
کرد: امکان داشت که یک زلزله با بزرگتری بیشتر از ۶.۳ در هرات رخ دهد اما این 
فعالیت لرزه ای با زلزله های بالای ۵ ریشــتر خود را نشــان داد و توالی این زلزله ها 
نشــان می دهد که رفته رفته بزرگی زمین لرزه ها کمتر می شــود و که احتملا این 
پس لرزه ها تا یک ماه دیگر هم احتمال داشته باشد. وی افزود: همانطور که تصاویر 

زلزله هرات می بینیم واحدهای تخریب شده ساختمان هایی با کیفیت بسیار پایین 
بوده و با مصالح بسیار سنگین ساخته شده اند که تلفات جانی را افزایش می دهد و 
از ایــن جهت این زلزله یادآور زلزله بم در ایران بود و اگر به جای زلزله های متوالی 
یک زلزله بزرگ بالای ۶ ریشــتر رخ می داد به طور قطع میزان تلفات افزایش پیدا 
می کرد از این رو این زلزله های پی در پی هرچند با بزرگی ۵ ریشــتر لطف طبیعت 
محسوب می شود البته باید تاکید شود که در ادامه این پس لرزه ها احتمال آوار شدن 
ساختمان ها و خانه هایی که ترک خورده اند وجود دارد. رییس بخش زلزله شناسی 
مرکز تحقیقات راه  و شهرســازی همچنین با اشاره به وقوع زلزله ۳.۹ ریشتری در 
اســکو اظهار داشت: دو روز گذشــته در همین منطقه شاهد وقوع زلزله ای بودیم و 
در حال حاضر نمی توان گفت که این زلزله امروز پس یا پیش لرزه، زلزله ای است. 
وی تاکید کرد: اما منطقه ای لرزه ای در اســکو با گســل شمال تبریز فاصله دارد و 
این نگرانی بابت فعال شــدن گسل شمال تبریز را برطرف می کند چراکه این گسل 
تاکنون در تاریخ چند بار تبریز را با خاک یکســان کرده  است. بنابراین نگران فعال 

شدن گسل شمال تبریز نیستیم.   
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رئیس اتاق بازرگانی ایران، گفت: راه حل پیشنهادی ما افزایش تنش 
زدایــی خارجی و افزایش فروش نفت و گاز و آوردن پول این منابع 
در تکمیل زنجیره تولید ارزش در کشــور است. رفع کسری بودجه 

دولت نیز مانند سایر کشورهای پیشرفته دنیا باید پی گرفته شود.
تحریم ها نتوانست اقتصاد ایران را از پا درآورد اما سیاست های غلط 
دولت چنین خواهند کردبه گزارش خبرنگار ایلنا، چهارمین اجلاس 
هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی سراسر 
کشــور با حضور هیات رئیسه ی دوره دهم این اتاق، اعضای هیات 
نمایندگان و فعالان اقتصادی عضو اتاق بازرگانی صبح یکشنبه نهم 
مهرماه در شهر مشهد برگزار شد.در ابتدای این اجلاس، غلام حسین 
شــافعی )عضو اتاق بازرگانی ایران و رئیس اتاق بازرگانی خراسان 
رضــوی( با خوش آمدگویی به نمایندگان اتاق بازرگانی اظهار کرد: 
نقش بخش خصوصی در نجات اقتصاد کشور بسیار مهم است و ما 
باید به  عنوان فعالان اقتصادی در این راستا با نگاه ملی گام برداریم.

حسین ســلاح ورزی، رئیس اتاق بازرگانی ایران، در ادامه با تقدیر 
از اســتقبال از این اجلاس بیان کرد: براســاس وعده داده شده از 
ســوی هیات رئیسه مبنی بر شــفافیت، صورت های مالی اتاق به 
تمامی اعضای هیات نمایندگان ارائه می شود و از موسسات وابسته 
بــه اتاق بازرگانی نیــز صورت های مالی خود را بــا توضیحات به 
اعضــا ارائه دهند.وی افزود: برای تحــول در اتاق بازرگانی و ایجاد 
ســازوکار بودجه ریزی نیز برنامه ای ارائه شده که در پایان هر دوره 
ســنجش پذیر و قابل ارزیابی خواهد بود.ســلاح ورزی با اشاره به 
انتخابات کمیسیون ها و اعتراضات مربوط به آن تصریح کرد: هیات 
رئیسه موظف به پیگیری اعتراضات به این انتخابات ها است. ما به 
معترضین به این انتخابات تریبون داده و اعتراضات به واحد حقوقی 
اتاق بازرگانی ارجاع شــد. واحد حقوقــی ابتدا  توصیه به مصالحه 
کاندیداهای کمیسیون گردشگری داد که حواشی خاصی داشته و 
در غیــر این صورت نیز این واحد توصیه به تجدید انتخابات کرده 
اســت.رئیس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: در بحث کارت بازرگانی 
هیچ تهدیدی مبنی بر حذف این کارت از سوی دولت وجود ندارد 
و در تعامــل دولت با اتــاق بازرگانی این ایده از پیش نویس برنامه 
هفتم توســعه حذف شــد.وی ادامه داد: اخبار و شایعاتی مبنی بر 
گشــایش در حوزه تجارت خارجی و رفع تحریم ها و حتی پذیرش 
اف.ای.تی .اف مطرح شده که در عمل صحت ندارد و برخی نهادها 
همچنان به سیاست های خارجی قبلی پافشاری می کنند.او با اشاره 
به بازارسازی از سوی دولت در چهارچوب بورس کالا و اوراق بهادار 
گفت: برخی فکر می کنند راه کنترل قیمت بازارســازی اســت اما 
مشــکل تورم تنها با کنترل نقدینگی از طریق انضباط نظام بانکی 
و کنتــرل موتورهای خلق نقدینگی حل خواهد شد.ســلاح ورزی 
تصریح کرد: اگر تحریم های ظالمانه نتوانست اقتصاد ایران را به زانو 
در بیاورد، ولی خطر مداخلات نابجای دولت به زیان تولیدکنندگان 
بخش خصوصی چنین خواهد کرد. توصیه ما این اســت که قبل 
از هــر تصمیمی دولت اثر آن را بر توان تولید درنظر بگیرند. امروز 
مهمترین ابرچالش کشور ضعف توان تولید رقابت پذیر است.رییس 
اتاق بازرگانی ایران اضافه کرد: توصیه همه اقتصاددانان این بوده که 
تولید رقابت پذیر تنها راه نجات کشور است اما دولت هیچ توجهی 
بــه آن نکرد و دولت با وجود اقدام قابل تقدیر مالیات بر ســود، اما 

در عین حال بسیاری از معافیت های مالیاتی را حذف کرده است.
وی افزود: راه حل پیشــنهادی ما افزایــش تنش زدایی خارجی و 
افزایش فروش نفت و گاز و آوردن پول این منابع در تکمیل زنجیره 
تولید ارزش در کشور است. رفع کسری بودجه دولت نیز مانند سایر 
کشورهای پیشرفته دنیا باید پی گرفته شود.سلاح ورزی تاکید کرد: 
یک بسته سیاست ارزی روشن برای بخش خصوصی از سوی دولت 
باید مطرح شــود تا اهداف ارزی برنامه هفتم توسعه اجرایی شود. 
جهش نرخ ارز و تورم بالا در سال های اخیر که بیش از چهل درصد 
بوده، قدرت صادراتی کشــور را کاهش داده است. با روش کنترل 
ارزی فعلی قطعا نهاد صادرات کشــور تضعیف بیشــتری را تجربه 
خواهــد کرد. دولت بجای تاکید بر نــرخ ارز، باید بر رقابت پذیری 
تولیــد تاکیــد و ورود کند. مهار تورم به جز ایــن راهکاری ندارد. 
پیمان سپاری یک سیاست موقت طی دو یا سه سال بوده است، اما 
در ایران سال هاســت بحث تعهد ارزی و پیمان سپاری را داشته ایم 
که ضربات بدی به ما زده اســت.او با تاکید بر بحران قطع برق در 
تابستان و قطع گاز در زمستان گفت: کمبود عرضه انرژی به تولید 
و شــهرک های صنعتی و بنگاه های تولیدی ضربه بدی خواهد زد. 
گزارش مرکز پژوهش های مجلس به خوبی نشــان می دهد که هر 
یک ساعت قطع برق یا گاز زیان جبران ناپذیری به واحدها می زند 
و از هم اکنون در رابطه با تامین برق و گاز واحدها به دولت توصیه 
اکیــد می کنیم تا حداکثر تلاش خود را برای برقراری تولید صرف 

کند تا با کاهش تولید به بحران ها افزوده نشود.

گزیده خبر

اتمام مهلت معافیت مالیاتی بخشی از صادرکنندگان

 زلزله های متوالی کوچک لطف طبیعت به افغانستان است

خودروهای برقی چینی تسلا روی دست ماند!با توجه به کاهش فروش

امیرعبداللهیان:

تداومحملاترژیماسرائیلگسترشجنگراافزایشمیدهد

صادرات۳۶۸میلیون
دلاریمنسوجاتدرنیمه

نخستامسال

ضریب تحقق پروژه های آبرسانی به ۳۰۰ درصد می رسد

مدیرکل دفتر صنایع منسوجات و پوشاک وزارت صمت از کاهش تامین ارز در نیمه نخست امسال نسبت به 
سال قبل و صادرات ۳۶۸ میلیون دلاری در این مدت در سه حوزه نساجی، پوشاک و چرم و کفش خبر داد 
و ابراز امیدواری کرد که با همکاری بانک مرکزی، تامین ارز مدیریت شود.به گزارش ایسنا، محسن گرجی در 

نشست خبری اظهار کرد: ...

صادرات ۳۶۸ میلیون دلاری منسوجات در نیمه نخست امسال

ریزش بورس موقتی است
کشورهایعضودیهشتمیتواننددرزمینهانرژی

تحولاتجدیایجادکنند
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گزیده خبر

جولان گروهی پهپادها، 
کابوسی جدید برای دشمنان

اجــرای عملیات پرواز گروهــی پهپادها یکی از عملیات هایــی بود که در 
رزمایش اخیر پهپادی ارتش برگزار شــد. جانشــین فرمانده نیروی زمینی 
ارتش می گوید این عملیات، فناوری به روزی دارد و نیروی زمینی نمونه آن 
را ارائه داده است. به گزارش ایسنا، رزمایش مشترک پهپادی ۱۴۰۲  ارتش 
در روز ۱۱ مهــر با حضور نیروی زمینی، هوایی، پدافندی،  دریایی و جنگ 
الکترونیکی ارتش در بیش از نیمی جغرافیای کشور و شمال اقیانوس هند 
برگزار شــد. امیر دریادار سیاری معاون هماهنگ کننده ارتش درباره قدرت 
پهپادی ارتش تاکید کرد:» یکی از قدرت های برتر پهپادی در جهان هستیم 
و با نگاه به آینده، پهپادهای مورد نیاز را تأمین می کنیم. پهپادهای ما کاملًا 
بومی است.«امیر سرتیپ نوذر نعمتی جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش 
در گفت وگو با ایســنا درباره توان پهپــادی نیروی زمینی ارتش گفت:»در 
فناوری های روز دنیا، نیروی مسلح هر کشوری در لبه فناوری قرار می گیرند 
و تحقیق و تولید بیشتر محصولات ابتدا در سازمان های تحقیقاتی نیروهای 
مسلح  انجام می شــود و وقتی زمان عملیاتی آن به پایان می رسد، مصرف 
تجاری و عمومی آن محصول آغاز می شــود. سامانه های بدون سرنشین و 
پهپادها هم از این مســاله مستثنی نیستند. سال هاست که نیروهای مسلح 
جمهوری اســلامی ایــران در این زمینه تحقیقات گســترده ای انجام داده 
و ما امــروز در جایگاه بالایی در صنعت پهپادی در میان کشــورهای دنیا 
هستیم.«رزمایش مشــترک پهپادی ۱۴۰۲  ارتش. وی ادامه داد: »نیروی 
زمینی با توجه به نوع ماموریتی که دارد، از تنوع تجهیزات برخوردار اســت 
کــه پهپاد هم یکی از این تجهیزات اســت. در همه رده های نیروی زمینی 
از گروهــان و گردان تا بالاترین رده از پهپاد اســتفاده می کنند. در آینده 
حتــی تیم های عملیاتی نیروی زمینی که اولین رده رزم ما هســتند هم با 
برگزاری رزمایشــی به توان پهپادی مجهز خواهند شد.« امیر نعمتی درباره 
نــوع پهپادهای به کار  رفته در نیروی زمینی ارتش، خاطرنشــان کرد:» ما 
در نیــروی زمینی از همه ماموریت های پهپادها از جمله ماموریت مراقبت، 
شناسایی، تهاجمی و رزمی استفاده می کنیم. در  رزمایش مشترک پهپادی 
۱۴۰۲ ارتش عملیات اخلال هواپایــه و اقدامات جنگ الکترونیک، تمرین  
عبور پهپادها از ســپرهای دفاعی و جنگالی، ارتقای توان درگیری از سکوی 
زمینی به سکوی هوایی، رویارویی پهپادی،  پرواز از عرشه یگان های سطحی 
نیروی دریایی ارتش و شــلیک موفق به اهداف اجرا شد. همچنین سامانه 
راداری میان برد شهید جلیلوند جزو تجهیزاتی بود که برای نخستین بار در 
رزمایش مشترک پهپادی ۱۴۰۲ ارتش مورد استفاده قرار گرفت و وارد فاز 
عملیاتی شــد.در این رزمایش پهپاد کمان ۱۹ برای نخســتین بار با انجام 
پرواز به چرخه عملیاتی ارتش وارد شــد . پهپادهای آرش و ابابیل ارتش از 
جمله پهپادهایی بودند که در این رزمایش حداکثر برد مدنظر را به دســت 
آورده اند. در بخشــی از این رزمایش، پهپادهای مهاجر ۶، کرار، کمان ۱۲، 
باور ۵، ابابیل ۴ و ابابیل ۵ با اســتفاده از تسلیحات دقیق و نقطه زن بومی از 
جمله بمب های قائم، موشــک های الماس ۱ و بمب های MM-۸۲ اهداف در 
نظر گرفته شــده در منطقه عمومی رزمایش که شامل اهدافی شبیه سازی 
شده از مراکز فرماندهی و کنترل دشمن، مخازن سوخت، زاغه های مهمات، 
سامانه های راداری و موشکی، زیر ساخت های بندری و اماکن تجمع نفرات 
بود را با دقت مورد اصابت قرار دادند.رزمایش مشترک پهپادی ۱۴۰۲  ارتش.

جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش درباره عملکرد پهپادهای به کار رفته 
در رزمایش اخیر ارتش، گفت:» در نیروهای مسلح به طور کلی و در ارتش 
بــه طور خاص هیچ محصولی تا مراحل ارزیابی عملیاتی خود را طی نکرده 
باشــد، در رزمایش به کار نمی رود. آن محصول ابتــدا باید مراحل ارزیابی 
عملیاتی خود را طی کند و همچنین آموزش اپراتورها انجام شــود.  به طور 
مثال رزمایش پهپادها ابتدا در ســطح تیپ و گردان ها برگزار می شود تا در 
نهایت در رزمایش اصلی مــورد ارزیابی قرار بگیرد. ماموریت نیروی زمینی 
در این رزمایش متنوع بود و ما نمره بســیار بالایی در این رزمایش از سوی 
داوران دریافت کردیم. ارزیابی خیلی خوبی از عملیات همه پهپادهای نیروی 
زمینی بدســت آمد.«اجرای عملیات پرواز گروهی تعداد زیادی پهپاد یکی 
دیگر از مراحل رزمایش پهپادی ارتش بود که بوسیله هوش مصنوعی انجام 
شد. انجام ماموریت های شناسایی، مراقبت و انهدام اهداف زمینی و پروازی 
دشمن، برد عملیاتی و مداومت پروازی مناسب، قابلیت شبکه شدن از سه تا 
چند فروند بر روی انواع پهپادهای داخلی، دارای لینک امن و سیستم هدایت 
کنترل کاملًا بومی از  قابلیت های پرواز گروهی اســت. امیر سرتیپ علیرضا 
شیخ سخنگوی رزمایش مشترک پهپادی ۱۴۰۲  ارتش گفته بود که »پرواز 
انبــوه این تعداد پهپاد از پایگاه هــای مختلف زمینی، زیرزمینی و دریایی و 

اجرای عملیات در این حجم تاکنون سابقه نداشته است.«

مقام های اسرائيل: دستکم ۲۶۰ 
جسد در محل برگزاری یک 

جشنواره موسيقی در نزدیکی نوار 
غزه کشف شد

مســئولان امــداد و نجات در اســرائیل می گویند که جســد 
دســتکم ۲۶۰ نفر در محل برگزاری یک جشــنواره موســیقی 
راک در نزدیکــی مــرز نوار غزه کشــف شــده اســت. هزاران 
نفر در این جشــنواره موســیقی که صبح شــنبه مورد حمله 
شــبه نظامیان فلســطینی قرار گرفت شــرکت کــرده بودند. 

ســخنگوی وزارت خارجه با بیان این که تحولات مهمی در حوزه 
فلســطین در حال رخ دادن است، گفت: متاسفانه  همچنان شاهد 
آن هستیم  که از سوی برخی از دولت ها و طرف ها تلاش هایی در 
حال انجام اســت که جای مظلوم و ظالم را عوض کنند. به گزارش 
ایســنا، در این نشســت ناصر کنعانی ادامه داد: این طرف ها بدون 
توجه به تضییع  ۷۵ ساله حقوق  مردم فلسطین  توسط اشغالگران  
و رژیم اشغالگر ، تلاش دارند که جای ظالم و مظلوم را عوض کنند.

کنعانی با تاکید براین که باید کشــورهای  اسلامی در حمایت از 
مردم فلسطین توانایی ها از جمله توانایی های سیاسی خود را بیش 
از گذشته به کار بگیرند، گفت: وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران در جریان رایزنی اخیر خود با وزیر امور خارجه عراق  پیشنهاد 

داد که نشســت اضطراری وزیران امور خارجه ســازمان همکاری اســلامی در ارتباط با این تحولات  برگزار شود.وی تاکید کرد 
که مســئله فلسطین ، مسئله اول جهان  اسلام است و امیدواریم که شاهد اقدام جدی از سوی کشورهای اسلامی در ارتباط با 
فلسطین و حمایت از حقوق مردم فلسطین باشیم.سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در پاسخ به سوالی در مورد تهدیدهای 
اخیر مقامات آمریکایی و رژیم صهیونسیتی  علیه ایران در پی انجام عملیات طوفان الاقصی از سوی جریان مقاومت در فلسطین 
گفت: هر اقدام احمقانه ای نسبت به ایران با پاسخ ویرانگری مواجه خواهد بود و آنها  اگر می توانند در صحنه فلسطین از خودشان 
دفاع کنند. وی در پاســخ به ســوالی اظهار کرد: ملت و جریان مقاومت فلسطین ، اکنون از توانایی های لازم و همچنین اراده و 
انگیزه لازم  برای دفاع از خود و تلاش  برای استیفای  حقوق ضایع شده خود برخوردار هستند  و این توانایی را در عمل نشان 

داده اند. ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران. 
همچنین در پاسخ به سوالی در مورد برخی از اظهارنظرها مبنی 
بــر نقش ایران در عملیات طوفان الاقصی و این که این عملیات  
با چراغ ســبز ایران انجام شده است، گفت: طرح این اتهامات و 
اظهارنظرها  در ارتباط با ایران و نقش ایران با انگیزه های مختلف 
سیاسی و در جهت توجیه شکست سنگین  رژیم صهیونسیتی 
و توجیه حمایت های مختلف غرب از جمله آمریکا از اشغالگران  
و توجیه ماجراجویی های رژیم صهیونسیتی انجام می شود. وی 
تاکیــد کرد: طرح برخی از اظهارنظرهــا و اتهامات علیه ایران و 
حزب الله از مسئولیت های بین المللی انگلیس و آمریکا در حمایت 
از جنایت های ۷۵ ساله رژیم صهیونسیتی کم نمی کند. سخنگوی 
وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سوالی در مورد زمان سفر رییس جمهور ایران به ترکیه اظهار کرد: تا آن 
جا که اطلاع دارم هنوز تاریخ قطعی برای انجام این سفر که روی اصل آن توافق وجود دارد، تعیین نشده است. سخنگوی  وزارت 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در ادامه گفت وگوی خود با خبرنگاران در پاسخ به سوالی مبنی بر این که طبق برخی از اخبار  
قرار بود در ماه جاری، دور جدیدی از مذاکرات غیرمستقیم میان ایران و آمریکا  در عمان برگزار شد. آیا این نشست برگزار خواهد 
شد؟ گفت: اطلاعی از تاریخ تعیین شده ای برای برگزاری جلسه مذاکره غیرمستقیم میان ایران و ایالات متحده در عمان ندارم.  
وی با بیان این که  امروز اطلاعات جدیدی در مورد این موضوع ندارم، گفت: مسیر دیپلماسی کما فی السابق باز است و مذاکرات 

می تواند به صورت غیرمستقیم یا از طریق واسطه ها انجام شود.

از سوی نمایندگی ایران در سازمان ملل مطرح شد

تکذیب ادعای دست داشتن ایران در حمله حماس

در گفت وگوی تلفنی وزیر امور خارجه مجارستان؛

اميرعبداللهيان: تداوم حملات رژیم اسرائيل به غزه امکان گسترش 
جنگ را افزایش می دهد

نمایندگی ایران در سازمان ملل ادعاهای غرب مبنی بر دست 
داشتن ایران در انجام شدن عملیات گسترده جنبش مقاومت 
فلسطین علیه مواضع رژیم صهیونیستی را رد کرد.به گزارش 
ایســنا، علی کریمی مقام، عضو نمایندگی ایران در سازمان 
ملل در واکنش به ادعاهای مطرح شده در نشریات آمریکایی 
با اســتناد به اظهارات غیرموثق برخی منابع مطلع مبنی بر 
نقش داشتن ایران در حمله مقاومت فلسطین به مواضع رژیم 
اشــغالگر قدس، در پیامی در شــبکه اجتماعی ایکس گفت 
کــه تصمیمات مقاومت فلســطین »خودجوش« و »مطابق 
منافع قانونی ملت فلســطین« است.کریمی مقام با بیان نظر 
نمایندگی ایران در سازمان ملل در ادامه نوشت: ما، همدلانه، 
برای حمایت راسخ از فلسطین در کنار آن ایستاده ایم. اگرچه، 
ما در پاسخ فلسطین نقشی نداریم؛ چراکه صرفا از سوی خود 
فلســطین انجام می شــود.او در ادامه گفت: اقدامات قاطعانه 
فلســطین دفاعی تماما مشــروع در قبال هفت دهه اشغال 
ستمکارانه و جنایات شنیع رژیم غیرقانونی صهیونیستی است. 
واکنش هیات ایران در سازمان ملل در پی این مطرح می شود 
کــه صبح روز شــنبه، ۱۵ مهر)۷ اکتبر(، حملات ســنگین 
راکتی و موشکی مقاومت فلســطین در عملیاتی موسوم به 
»طوفان الاقصی«، شهرک های صهیونیست نشین مجاور نوار 
غزه را هــدف قرار داد.این عملیات پس از آن آغاز شــد که 
مسجدالاقصی طی روزهای گذشته با یورش های گسترده ی 
شهرک نشینان تندروی صهیونیســت مواجه شد.در پی این 
حمله،  تاکنون حدود  ۶۰۰ صهیونیست کشته و بیش از ۲۰۰۰ 

نفر دیگر نیز زخمی شده اند.برخی مقامات رژیم صهیونیستی 
و آمریکا مدعی نقش ایران در انجام شدن این حمله شده اند.

این در حالی است که ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت خارجه 
ایران، امروز، در آغاز نشست خبری هفتگی اش با بیان این که 
تحولات مهمی در حوزه فلســطین در حال رخ دادن است، 
گفت: »متاســفانه  همچنان شــاهد آن هستیم  که از سوی 
برخی از دولت ها و طرف ها تلاش هایی در حال انجام اســت 
کــه جای مظلوم و ظالم را عــوض کنند.«کنعانی ادامه داد: 

این طرف ها بدون توجه به تضییع  ۷۵ ســاله حقوق  مردم 
فلسطین  توسط اشغالگران  و رژیم اشغالگر ، تلاش دارند که 
جــای ظالم و مظلوم را عوض کنند.او با تاکید براین که باید 
کشورهای  اســلامی در حمایت از مردم فلسطین توانایی ها 
از جمله توانایی های سیاســی خود را بیش از گذشته به کار 
بگیرند، گفت: وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران در 
جریان رایزنی اخیر خود با وزیر امور خارجه عراق  پیشــنهاد 
داد که نشست اظطراری وزیران امور خارجه سازمان همکاری 

اســلامی در ارتباط با این تحولات  برگزار شــود. سخنگوی 
دســتگاه دیپلماســی ایران تاکید کرد که مسئله فلسطین ، 
مسئله اول جهان  اسلام اســت و امیدواریم که شاهد اقدام 
جدی از ســوی کشورهای اســلامی در ارتباط با فلسطین و 
حمایت از حقوق مردم فلسطین باشیم. سخنگوی وزارت امور 
خارجه همچنین در پاسخ به سوالی در مورد تهدیدهای اخیر 
مقامات آمریکایی و رژیم صهیونسیتی  علیه ایران در پی انجام 
عملیات طوفان الاقصی از سوی جریان مقاومت در فلسطین 
گفت: هر اقدام احمقانه ای نسبت به ایران با پاسخ ویرانگری 
مواجه خواهد بود و آنها  اگر می توانند در صحنه فلسطین از 
خودشان دفاع کنند.سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران. همچنین در پاسخ به سوالی در مورد برخی از 
اظهارنظرها مبنی بر نقش ایران در عملیات طوفان الاقصی و 
این که این عملیات  با چراغ سبز ایران انجام شده است، گفت: 
طرح این اتهامات و اظهارنظرهــا  در ارتباط با ایران و نقش 
ایران با انگیزه های مختلف سیاسی و در جهت توجیه شکست 
سنگین  رژیم صهیونســیتی و توجیه حمایت های مختلف 
غرب از جمله آمریکا از اشغالگران  و توجیه ماجراجویی های 
رژیم صهیونسیتی انجام می شود. وی تاکید کرد: طرح برخی 
از اظهارنظرها  و اتهامات علیه ایران و حزبالله از مسئولیت های 
بین المللی انگلیس و آمریــکا در حمایت از جنایت های ۷۵ 

ساله رژیم صهیونسیتی کم نمی کند .

ا»پیتر سیارتو « وزیرخارجه مجارستان در گفت وگوی تلفنی 
با حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران، در خصــوص ارتقاء روابط دوجانبه و تحولات اخیر در 
غرب آســیا به ویژه فلسطین تبادل نظر کرد.به گزارش ایسنا، 
وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران با اشاره به نقض 
مکرر قطعنامه های ســازمان ملل متحد، ادامه اشغال اراضی 
فلسطین و تداوم شهرک سازی ها از سوی رژیم صهیونیستی، 
تاکید کرد: تداوم حملات رژیم اســرائیل به غزه در وضعیت 
کنونی شرایط را پیچیده تر و امکان گسترش جنگ را افزایش 
می دهد.این دیپلمات عالی رتبه ی جمهوری اســلامی ایران 
به نقض مکرر قوانین بین المللی و گســترش سیاســت های 
جنگ طلبانه توســط رژیم صهیونیســتی اشــاره کرد.وزیر 
امورخارجه مجارســتان نیز با اشــاره به این که گفت وگو و 
همکاری راه حل مناسبی برای حل منازعات منطقه ای است، 
اظهار کرد: مجارســتان همواره در چنین شرایطی خواهان 
برقراری صلح و حفظ جان مردم اســت.وی با ابراز امیدواری 
از پایــان یافتــن این درگیــری در خاورمیانــه، بر ضرورت 
مسئولیت پذیری همه کشــورها و نقش آفرینی آن ها تاکید 
کرد.دو طرف در این گفت وگــو، از روابط مثبت و  مبتنی بر 

اعتماد متقابل، ابراز خرسندی کردند.

علی اکبر ولایتی در گفت وگوی تلفنی با فیصل مقداد، وزیر خارجه سوریه حادثه تروریستی در حمص را محکوم و با ابراز همدردی، به 
دولت و ملت آن کشور تسلیت گفت. به گزارش ایسنا، مشاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل در این گفت وگو، حادثه دلخراش 
تروریستی دانشگاه نظامی حمص سوریه را که به شهادت و زخمی شدن ده ها تن از نظامیان و غیر نظامیان منجر گردید را محکوم و 
ضمن ابراز همدردی با بازماندگان، به دولت و ملت بزرگ سوریه  تسلیت گفت و تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران در کنار  سوریه 
خواهد ماند.  ولایتی در ادامه اظهار داشت: این اقدام وحشیانه نشان داد که دشمنی با مسلمانان مبارز منطقه و جبهه مقاومت کماکان 
ادامه دارد و اشــغالگران هیچ منطق الهی و اخلاق ندارند و بی تردید پاســخ این گونه اقدامات همان اســت که با محوریت مقاومت 
فلسطین بار دیگر اثبات کرد آنچه استعمار غرب به عنوان خانه امن برای صهیونیست ها ساخته از خانه عنکبوت هم ضعیف تر است . ولایتی در ادامه گفت: تهاجم وحشیانه 
اسرائیل از یک سو و دفاع جانانه فلسطینیان از سوی دیگر نشان داد که جبهه مقاومت امری مهم  و تنها راه ایستادگی و پیروزی در برابر صهیونیست ها و حامیان آن ها می باشد 
و همراهی جوانمردانه فلسطینیان با سوریه و ورود مردانه حزب الله به این مجموعه دفاعی و آمادگی کشورهای اسلامی بیش از هر زمان دیگر نمایان گر رشد و اقتدار فزاینده 
محور مقاومت در معادلات منطقه ای است و مقاومت همچنان تنها راه رسیدن به پیروزی خواهد بود. وی در بخش دیگری از این مکالمه تلفنی تصریح کرد: آنهایی که گمان 
می کنند با به اصطلاح عادی سازی روابط با صهیونیست ها و انقطاع ارتباط خود با ملت های مسلمان منطقه می توانند مشکلات خود را حل کنند باید از این وقایع  پند گیرند 

و بدانند که با طراحی های بی پایه و ساده لوحانه از قبیل تشکیل گذرگاه ها در منطقه حساس خاورمیانه به صورت جدی امنیت منطقه و ملت های مبارز را در خطر می اندازند.

وزیر کشور درباره آخرین وضعیت »آرمیتا گراوند« یادآور شد که: این مسئله یک مسئله کاملًا شفاف و روشن است. یک حادثه و اتفاقی بود 
که ممکن است هر روز در هر جای کشور اتفاق بیفتد. به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در حاشیه نشست با استانداران در جمع خبرنگاران 
داخلی، گفت: در جلسه امروز که با حضور معاون اول رئیس جمهور برگزار شد دو موضوع در دستور کار بود. وی محرومیت زدایی را اولین 
دستور کار جلسه امروز عنوان کرد و افزود: در حوزه محرومیت زدایی پیشنهاداتی برای تسریع و تکمیل پروژه ها توسط استانداران مطرح 
شد که معاون اول رئیس جمهور موارد مطرح شده  به ویژه آبرسانی به مناطق محروم را  یادداشت کرد. وی ادامه داد: مولدسازی موضوع 

دوم جلســه بود. با کمک منابع حاصله می توان پروژه های بســیاری را دنبال کرد. اگر استانداران اختیارات بیشتری در این زمینه پیدا کنند، می توانند کارهای خوبی در حوزه های 
عمرانی انجام دهند. وزیر کشور همچنین در پاسخ به این پرسش که وضعیت »آرمیتا گراوند« به کجا رسید؟ گفت: این مسئله یک مسئله کاملًا شفاف و روشن است. یک حادثه و 
اتفاقی بود که ممکن است هر روز در هر جای کشور اتفاق بیفتد. وی ادامه داد: دشمنان کشور  به خصوص شکست خوردگان سیاسی نمی خواهند فضای عمومی کشور آرام باشد. 
آنان تلاش کردند کشور را به آشوب بکشانند، اما از ملت تو دهنی خوردند. آنان همچنان تلاش می کنند از هر اتفاقی یک حادثه و ماجرا بسازند. وزیر کشور از بی اعتنایی مردم به 
غرض ورزیهای آشوبگران سخن گفت و افزود: ملت ما به دروغگویی های این افراد و ساختن داستان هایی برای التیام درد خودشان که نتوانستند در بین ملت ایران اغتشاش ایجاد 

کنند را پوشش دهند و عجیب این است که از هر ماجرایی به جای همدردی آن را وجه المصالحه سوء استفاده های شیطنت آمیز خود می کنند.

توضيح وزیر کشور درباره وضعيت »آرميتا گراوند«هشدار ولایتی به برخی دولت های منطقه؛ از وقایع اخير پند بگيرید

کنعانی: مسیر مذاکرات غیرمستقیم با آمریکا همچنان باز است
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گزیده خبر

ایران در ۳۲ محصول باغبانی 
رتبه اول تا هشتم جهان را دارد

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشــاورزی گفت: کشــور ما در تولید ۳۲ 
محصول باغبانی رتبه اول تا هشتم جهان را دارد و از صادرات این محصولات 
بیش از ۳ میلیارد دلار ارز وارد کشور می شود. به گزارش ایلنا از وزارت جهاد 
کشــاورزی، محمدمهدی برومندی در سفر یک روزه به آذربایجان شرقی در 
حاشیه بازدید از مجموعه تراکتورسازی تبریز به خبرنگارارن گفت: یکی از 
شاخص های توسعه یافتگی کشاورزی در جهان ضریب مکانیزاسیون است؛ 
اگر گذشــته کشاورزی ایران را بررســی کنیم با یک کشاورزی معیشتی و 
سنتی روبرو خواهیم شد اما در سالیان بعد از وقوع انقلاب اسلامی، توفیقات 
زیادی در این بخش حاصل شــده اســت و تولیدات بخش کشاورزی از ۲۵ 
میلیون تن به بیش از ۱۳۵ میلیون تن رسیده است. وی افزود: یکی از دلایل 
موفقیت ما در بخش کشــاورزی توجه به مکانیزاسیون و دانش فنی است و 
بر کسی پوشیده نیست که در این حوزه، تراکتورسازی تبریز، مایه افتخار و 
مباهات هر ایرانی است که خدمات بی نظیری به کشاورزی کشور ارائه داده 
است. برومندی از رشد ضریب مکانیزاسیون در کشور در سالهای اخیر خبر 
داد و گفت: در حوزه باغبانی متاسفانه ضریب مکانیزاسیون کمتر از یک اسب 
بخار در هکتار است اما در تلاش هستیم در برنامه تحولی که دولت سیزدهم 
دنبال می کند که بخش مهمی از آن در حوزه کشــاورزی و مکانیزاســیون 
اســت. اخیراً این حوزه در وزارت جهاد کشاورزی دچار تغییر ساختار شده 
است و نسبت به گذشته از اختیارات بیشتری برخوردار است. وی افزود: در 
این برنامه بخش باغبانی کشــور به عنوان یک زیر بخش مهم در کشاورزی 
کشور مورد توجه قرار گرفته است. معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی 
بیان کرد: هدف بازدید ما به همراه رئیس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان 
شرقی از مجموعه تراکتورسازی این است که با تعامل با این مجموعه برای 
ارتقا ضریب مکانیزاسیون باغبانی کشور تلاش کنیم. برومندی اضافه کرد: 
از خط تولید این مجموعه بازدید کردیم و باید اذعان داشت برای هر ایرانی 
که این دســتاوردها را مشاهده کند مایه مســرت خواهد بود که زمانی ما 
مجبــور به واردات بودیم اما امروزه بهترین تراکتورها را تولید می کنیم که 
به دلیل مزیت هایی که دارد حتــی باغدارای منطقه و جهان نیز به دنبال 
اســتفاده از آن هســتند . وی از برگزاری جلسه با مدیرعامل تراکتورسازی 
تبریز و معاونان این مجموعه برای تامین تراکتورهای باغی خبر داد و گفت: 
امیدواریم بتوانیم با تامین این تراکتورهای گام های بلندی را در این دولت 
برداریم. برومندی کارنامه وزارت جهاد کشــاورزی و تراکتورسازی تبریز در 
زمینه تعامل با هم را مثبت و سازنده توصیف کرد و گفت: این تعامل سبب 
شده تا به خوبی بتوانند در خدمت کشاورزان باشند و با منابعی که همه ساله 
و مخصوصا در این دولت در وزارت جهاد کشاورزی تعریف شده است، تلاش 
خواهد شد با راهکار تسهیلات بتوانیم نیاز اساسی بخش تولید کشور را حل 
کنیــم. معاون باغبانی وزارت جهاد کشــاورزی در خصوص میزان صادرات 
محصولات باغی کشور گفت: با وجود همه تحریم ها و تغییرات اقلیمی که در 
سالیان اخیر شاهد آن بوده ایم، خوشحالیم که بهره برداران بخش کشاورزی، 
تولیدکنندگان و وزارت جهاد کشاورزی به نحوی عمل کرده اند که علاوه بر 
تامین نیاز کشــور، سالانه بیش از ۶ میلیارد دلار درآمد ارزی برای کشور به 
ارمغان آید. کشــور ما به حدود ۲۰۰ کشور دنیا محصولات کشاورزی صادر 
می کند و حدود ۵۳ درصد از درآمد ارزی حاصل از صادرات بخش کشاورزی 
مربوط به حوزه باغبانی است.وی ادامه داد: ما در تولید ۳۲ محصول باغبانی 
رتبه اول تا هشتم دنیا را داریم و درآمد ارزی بسیار خوبی در این حوزه داریم. 
در صادرات پســته حدود یک میلیارد دلار صادرات داریم که در برخی سال 
ها از این میزان نیز فراتر می رود. خرما، خشکبار، کیوی و سیب درختی نیز 
از دیگر محصولات حوزه باغبانی است که درآمد بسیار خوبی را برای کشور 

به ارمغان می آورد.

کشورهای عضو دی هشت می توانند در زمینه انرژی تحولات جدی ایجاد کنند
وزیر نیرو با بیان اینکه ۱۰۰ درصد جمعیت شهری و 99.97 
درصد جمعیت روستایی ایران از خدمات برق برخوردارند، 
گفت:کشورهای عضو دی هشت می توانند در زمینه انرژی 
تحــولات جدی در دنیا ایجاد کنند. کشــورهای عضو دی 
هشت می توانند در زمینه انرژی تحولات جدی ایجاد کنند 
به گزارش ایلنا از وزارت نیرو، "علی اکبر محرابیان" در دیدار 
با "ایســیاکا عبدالغدیر امام" دبیرکل دی هشت گفت: دی 
هشت پیمان بسیار مهمی است که بین کشورهای تاثیرگذار 
در جهان، سال ها پیش تاسیس شد و در دوره های مختلف 
اثرات بسیار خوبی در توسعه روابط این کشورها ایجاد کرد. 
وزیر نیرو یادآور شــد: ایده اولیه تشکیل دی هشت توسط 
مقام معظم رهبری به رئیس جمهور اسبق ترکیه ارائه شد 
و در نهایــت طی توافقات ایران و ترکیه، کشــورهای عضو 
به پیمان رسیدند. در ادامه اجلاس های متعددی در سطح 
سران و وزرا طی این ســال ها برگزار و بسیاری از توافقات 
اجرایی شد که موجب توســعه روابط اقتصادی و سیاسی 
کشورهای عضو شد. وی افزود: طی سال های اخیر به دنبال 
تغییرات حاصل شــده در دنیا، منافع کشــورها نیز تغییر 
کرده وپیمان های جدیدی جایگزین پیمان های گذشــته 
شده است؛ نکته مهم این اســت که برگزاری این اجلاس 
بدون تمهیدات و مقدمات لازم شاید اثربخش نباشد. روابط 
بین کشــورهای عضو دی هشت باید تقویت شودمحرابیان 
با بیان اینکه هشت کشور عضو دی هشت در زمینه انرژی 
می توانند در دنیا تحولات جــدی ایجاد کنند، اظهار کرد: 
افزایش حجم روابط تجاری بین کشــورهای عضو بســیار 
کم تر از ضریب رشد تجارت جهانی است؛ ضمن اینکه طی 
۱۰ ســال گذشته روابط بین کشــورهای عضو دی هشت 
ســیر صعودی نداشته است. بنابراین ضروری است که یک 
بازنگری برای تقویت پیمان بین کشــورها انجام شود.وزیر 
نیرو تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران از تقویت نقش دی 
هشت، اســتقبال می کند و آمادگی دارد گام های خوبی را 
در این راستا بردارد، اما این موضوع چند جانبه است و این 
اراده باید به ویژه در حوزه اقتصادی در همه کشورهای عضو 
شــکل بگیرد. وی با بیان اینکه نیجریه یکی از بزرگترین 

تولیدکنندهای نفت دنیا است، اضافه کرد: غربی ها مدیریت 
انرژی را دســت خودشان گرفته اند،  این در حالی است که 
مهم ترین نیاز و درخواست مردم در همه جای دنیا موضوع 
انرژی و برق اســت. ۱۰۰ درصد جمعیت شهری و 99.97 
درصد جمعیت روســتایی ایران از خدمات برق برخوردارند 
محرابیان با اشــاره به پیشرفت حوزه انرژی در ایران پس از 
پیروزی انقلاب اســلامی ایران، خاطرنشــان  کرد: پیش از 
انقلاب،  یک سوم جمعیت کشور از برق و انرژی برخوردار 
بودنــد اما امــروز ۱۰۰ درصد جمعیت شــهری و 99.97 
درصد جمعیت روســتایی ایران از نعمت بــرق برخوردار 
هستند. ایران در حوزه انرژی در میان کشورهای دی هشت 
پیشروتر و پیشرفته تر است در ادامه "ایسیاکا عبدالغدیر امام" 
گفــت: با توجه به اهمیت موضوع انــرژی و نیز توجه ویژه 

به برقراری همکاری ها در این زمینه مطلوب است که یک 
هیئت ایرانی، زمانی را برای برگزاری نشست وزرای انرژی 
دی هشــت اعلام کند. دبیرکل سازمان همکاری اقتصادی 
هشــت کشــور، افزود: همکاری در حوزه انرژی کشورهای 
دی هشت، سطح دیگری از همکاری ها است؛ در این میان 
برخی از کشــورهای عضور دی هشــت در حوزه انرژی در 
مقایسه با سایر کشورهای عضو پیشرفته تر هستند. می توان 
گفت که ایران از جمله کشورهایی است که  در حوزه انرژی 
نسبت به سایر کشورها بسیار پیشرفته تر و پیش روتر است. 
تولید روزانه فقط ۵۰۰۰ مگاوات برای جمعیت ۲۲۰ میلیون 
نفری نیجریهوی تصریح کرد: در این بین نیجریه از جمله 
کشورهای عضو دی هشت است که مشکلات بسیاری را در 
حوزه  انرژی دارد. این کشــور جمعیت ۲۲۰ میلیون نفری 

دارد این در حالی است که کمتر از ۵۰۰۰ مگاوات برق در 
طول روز تولید می کند؛ در این شرایط شکاف قابل توجهی 
بین عرضه و تقاضای برق در نیجریه مشاهده می شود، این 
در حالی اســت حدود ۵۰ هزار مــگاوات برق در طول روز 
مورد نیاز این کشور اســت. وی تاکید کرد: اراده سیاسی، 
کلید واژه ای اســت که میان رهبران کشــورهای عضو دی 
هشت بسیار مهم است و بدون توجه به این مساله بی تردید 
تحولــی را در این زمینه و تداوم روابط کشــورها شــاهد 
نخواهیم بود؛ ما در دبیرخانه دی هشــت در تلاش هستیم 
کشــورها را به ســمت تداوم و تقویت روابط سوق دهیم و 
انگیزه لازم را به این منظور در سطوح مختلف ایجاد کنیم. 
دبیرکل سازمان همکاری اقتصادی هشت کشور یادآور شد: 
در رابطه با موضوعیت داشــتن دی هشت و اهمیت آن، در 
گفتمان جهانی امروز، دی هشــت به ویژه در حوزه تجارت 
بسیار مهم و تاثیرگذار اســت؛ بازار جمعی دارای ظرفیت 
یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون نفر جمعیت کشــورهای عضو 
دی هشــت، یک فرصت عالی برای اعضــا ایجاد می کند. 
به گفته وی، در ســال ۱997 )تاسیس دی هشت( حجم 
روابط تجاری بین کشــورهای عضو ۱4 میلیارد دلار بود و 
این رقم به ترتیب در ۱۰ ســال گذشته و یک سال گذشته 
به حدود ۵۰ میلیارد دلار و  ۱۵۰ میلیارد دلار افزایش یافت 
و توسعه و تقویت روابط در زمینه انرژی و گردشگری مدنظر 
است. لازم به ذکر است، سازمان همکاری اقتصادی هشت 
کشــور در حال توسعه )دی هشت( مرکب از هشت کشور 
مسلمان در حال توســعه شامل بنگلادش، مصر، اندونزی، 
جمهوری اسلامی ایران، مالزی، نیجریه، پاکستان و ترکیه 
است که با هدف ارتقا سطح توسعه و رفاه کشورهای عضو 
و کسب جایگاه والا در نظام اقتصادی جهان در سال ۱۳7۶ 
پایه گذاری شده است. تقویت هرچه بیشتر نقش اسلام در 
میان اعضای گروه، همکاری اقتصادی با کشورهای عضو در 
جهت تحقق اهداف اقتصادی نظام و بهره گیری از گروه به 
منظور برخورد با تهدیدها و چالش های بین المللی از اهداف 

کلی جمهوری اسلامی ایران است.

مدیرکل دفتر صنایع منسوجات وزارت صمت اعلام کرد

صادرات ۳۶۸ میلیون دلاری 
منسوجات در نیمه نخست امسال

مدیــرکل دفتر صنایع منســوجات و 
پوشاک وزارت صمت از کاهش تامین 
ارز در نیمه نخســت امسال نسبت به 
ســال قبل و صــادرات ۳۶۸ میلیون 
دلاری در ایــن مــدت در ســه حوزه 
نســاجی، پوشاک و چرم و کفش خبر 
داد و ابراز امیدواری کرد که با همکاری 
بانک مرکزی، تامین ارز مدیریت شود.

به گزارش ایســنا، محسن گرجی در 
نشست خبری اظهار کرد: در شش ماهه امسال ۱۸۸ هزار تن کالا در حوزه نساجی، 
پوشــاک و چرم و کفش به ارزش ۳۶۸ میلیون دلار صادر شــده که به لحاظ وزنی و 
ارزش به ترتیب هشت و شش درصد رشد داشته است.وی افزود: صادرات در این سه 

حوزه در سال قبل ۱74 هزار تن به ارزش ۳4۵ میلیون دلار بوده است.

تغییر در بندهای واردات خودروهای کارکرده؛

 افراد باید کارت بازرگانی 
فعال داشته باشند

به گفته یکی از نمایندگان مجلس پس از تصویب آیین نامه واردات 
خودروهای کارکرده در مجلس، 4 بند آن از سوی دولت تغییر یافت.

به گزارش ایســنا، طبق اظهارات اخیــر یکی از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی، پس از آنکه آیین نامه واردات خودروهای کارکرده 
در مجلس به تصویب رسید و برای اجرا به دولت فرستاده شد، حال 
مجدد دولت چهار تغییر مهم در این آیین نامه ایجاد کرده استپنجم 
مهــر ماه،  معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در نامه ای به دبیر کمیســیون زیربنایی، صنعت و محیط زیســت 
دفتر حیات دولت، پیش نویــس اصلاحیه آیین نامه اجرایی واردات 
خودروهای کارکرده را ارســال کرد؛ این آیین نامه پس از بررسی در 
کمیسیون زیربنایی به تصویب مجلس رسید و برای اجرا به دولت 
ارســال شــد.تغییرات جدید آیین نامه واردات خودروهای کارکرده 
چیســت؟در وهله اول قرار بود واردات خودروهای کارکرده توسط 
اشــخاص حقیقی با کارت ملی ممکن باشد و هر فرد با کارت ملی 
خود مجاز به واردات خودرو به کشــور باشد؛ این بند توسط دولت 
تغییر کرده و شرط واردات خودرو داشتن کارت بازرگانی عنوان شده 
است؛ بر اساس تصمیم جدید دولت تنها افرادی می توانند خودروی 
دســت دوم وارد کشور کنند که کارت بازرگانی فعال داشته باشند.

بر این اســاس بندی که طی ماه های گذشته واکنش های زیادی را 
به همراه داشــته و بحث بر سر آن بســیار بوده )هر کد ملی مجاز 
به واردات یک دستگاه خودروی کارکرده(، از آیین نامه حذف شده 
است.تغییر دوم این آیین در موضوع منشاء ارز واردات خودروهاست؛ 
طبق آنچه که در آیین نامه مصوب شــده، آمده بــود، ارز موردنیاز 
بــرای واردات خودروهای کارکــرده از طریق ارز حاصل از صادرات 
خود و دیگران، جذب سرمایه گذاری، ارز منشاء خارجی مورد تایید 
بانک مرکزی، امکان تامین داشــت، اما حــالا در تغییرات جدید، 
کمیســیون زیربنایی با تامین ارز از طریق منشاء خارجی موافقت 
کرده  اما استفاده از ارز شــخصی افراد در داخل کشور را نپذیرفته  
است. بدین ترتیب با ارز منشاء خارجی می توان خودرو وارد کرد، اما 
دارندگان ارز در داخل کشور نمی توانند با منابع ارزی خود در داخل، 
خــودروی کارکرده خارجی وارد کنند.دیگــر تغییر متن آیین نامه 
واردات خودروهای کارکرده بر احتمال ســرقتی بودن خودروهای 
وارداتی اشــاره دارد؛ با توجه به ابــراز نگرانی پلیس راهور مبنی بر 
اینکه خودروهای وارداتی سرقتی باشند و مشکلاتی را ایجاد کنند، 
طبق تغییرات حاصل شده در آیین نامه مذکور، مسئولیت حقوقی در 
مورد هرگونه مشکل احتمالی خودروهای کارکرده وارداتی بر عهده 

شخص یا شرکت واردکننده خواهد بود.

ریزش بورس موقتی استرییس سازمان بورس:
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اظهار داشت: 
در راستای حمایت از حقوق سرمایه گذاران تنوع 
بخشی به روش های ســرمایه گذاری در دستور 
کار قرار گرفته و سعی بر این است عمر صندوق 
تامین ارز و املاک و مســتغلات را بیشتر کنیم. 
عمر صندوق تامین ارز و مســتغلات را بیشــتر 
می کنیم/ریزش بورس موقتی اســت. به گزارش 
خبرنگار اقتصادی ایلنا، مجید عشقی در نشست 
خبری در جمع خبرنگاران اظهار داشت: بر اساس 
ماده ۲ قانون وظیفه ســازمان بورس حمایت از 
حقوق سهامداران است که بر این مبنا یک برنامه 
راهبردی تدوین شده و حمایت از حقوق سرمایه 
گــذاران و ارتقای اثربخشــی و کارایی نظارتی از 
جمله اهداف آن اســت. وی افزود: در راســتای 
حمایت از حقوق سرمایه گذاران تنوع بخشی به 

روش های ســرمایه گذاری در دســتور کار قرار گرفته و سعی بر این است عمر صندوق تامین ارز و 
املاک و مســتغلات را بیشتر کنیم. رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه ۳ صندوق 
اهرمی ۳۰ هزار میلیارد تومان پول جذب کردند، گفت: یکی از ابزارهای سرمایه گذاری در مسکن 
اصلاح پیش فروش متری بوده که بعنوان دستورالعمل راه اندازی سلف تمام اقدامات مربوط به آن 
انجام شده است، این برنامه یک هفته روی سایت قرار دارد و تا هفته آینده جمع بندی و نهایی و در 
اولین جلسه هیات مدیره تصویب و اجرا می شود. وی در ادامه از تصویب دستورالعمل سلف مسکن 
یا فروش متری مســکن در آینده نزدیک خبر داد و گفت: سال گذشته ۳۶ میلیون نفر و در ۶ ماه 
ابتدایی امسال تا کنون ۱۲ میلیون نفر سودهای رسوبی خود را دریافت کرده اند و میزان سودهای 
رســوبی کاهش چشمگیری داشته اند. وی گفت: افزایش کیفیت خدمات سرمایه گذاران بود، در دو 
سال گذشته حدود ۲۰۶ مجوز برای نهادهای مالی صادر شده است و تعداد این نهادها و شرکت های 
ســرمایه گذاری به بیش از ۱۰۰۰ شرکت رســیده و تعداد صندوقهای سرمایه گذاری نیز به بالای 
4۰۰ صندوق رسید. عشقی با اشاره به برداشته شدن صف های طولانی پیش روی سرمایه گذاران و 
شرکت های سرمایه گذاری برای دریافت مجوز، تاکید کرد: سازمان بورس همواره جزو دستگاه های 
پیش رو در زمینه اتصال به درگاه صدور مجوزهای دولت بود. هم چنین در زمینه حمایت از حقوق 
سرمایه گذاران از سال ۱4۰۱ همه سودها از طریق سجام انجام می شود و نیازی به انجام این کار از 
طریق بانک ها نیســت. وی بیان داشت: بیش از ۳۶ میلیون نفر سودهای رسوبی در سال گذشته و 
در شش ماهه نخست امسال بیش از ۱۲ میلیون نفر سود رسوبی  شان را دریافت کرده اند. از سوی 
دیگر شاهد کاهش مدت زمان واریز سود سهامداران از هشت ماه به چهار ماه هستیم. وی با اشاره به 
ارتقای اثر بخشی و کارایی نظام نظارتی به عنوان دومین هدف به روز رسانی برنامه راهبردی گفت: 
در راستای اجرای بند ج ماده ۳۶ قانون احکام دائمی کشور پس از ۱۳ سال به زودی تخلفات مدیران 
بازار ســرمایه با شفافیت افشا خواهد شد. همچنین در این زمینه و در جهت سوت زنی رسانه ها و 
برای افزایش نظارت بر بازار سرمایه پاداش نقدی در نظر گرفته و به دنبال افزایش آن هستیم.رییس 
ســازمان بورس و اوراق بهادار تسهیل گری تامین مالی، تشکیل سرمایه و مدیریت ریسک را یکی 
دیگر از اهداف به روز رسانی برنامه راهبردی سازمان دانست و افزود: در این راستا به دنبال افزایش 
روند انتشار اوراق تامین مالی بخش غیردولتی هستیم و همچنین تا الان ۱7۰ هزار میلیارد تومان 
مجوز افزایش ســرمایه صادر شده و امیدواریم مجموع افزایش سرمایه و اوراق تا پایان امسال 7۵۰ 
تا ۸۰۰ هزار میلیارد تومان برســد. وی در پاســخ به سوالی در مورد  پنیک و تعطیلی بخش عمده 
بازار تصریح کرد: در ۳ ماه گذشته پنیک نداشتیم یک پنیک در اردیبهشت و یه پنیک هم در آبان 
ســال گذشته رخ داد. عشقی درباره درگیری هایروز گذشته در فلسطین و تاثیر آن بر بازار سرمایه 

گفت: تاثیر بحث سیاسی روی بازار واقعی نیست و 
بیشتر روانی است در این رابطه نقش بازارگردان ها 
پررنگ می شود هرچند اتفاقات سیاسی اثرگذار 
بــوده اما صف فروش چندانی نداشــتیم. زیرا در 
این مواقع ســرمایه گذاران بزرگ و صندوق ها و 
حقوقی ها دست به کار می شوند. این مقام مسئول 
با تاکید بر اینکه وقایع دیروز منجر به این نشــد 
که فروشنده جدی داشته باشیم، خاطرنشان کرد: 
به خاطر دلهره پنیک ایجاد شده و جدی نیست. 
وی تاکید کرد: ســهامداران عجله نکنند و سهام 
خود را از دست ندهند این مسئله مستمر نخواهد 
بود و تنها فرصتی برای خرید ســهامداران بزرگ 
است. وی با یادآوری اینکه شرایط بوجود آمده در 
بازار در پی درگیری رژیم صهیونیستی و فلسطین 
موقتی اســت و برطرف خواهد شد، بیان داشت: 
نیاز به تعطیلی بازار نخواهد بود و در جلســات هیات مدیره بررســی می شود.وی در ادامه گفت: 
صندوق توسعه بازار بر اساس رویه ای که دارد منابع را مانند منابع خودش سرمایه گذاری می کند و 
در این مدت هم تغییری در اســتراتژی این صندوق ایجاد نشده و اگر نیاز باشد مجدد تامین مالی 
را از بــازار انجام خواهد داد. عشــقی درباره اینکه چرا همچنان مجامــع پخش آنلاین ندارند یا در 
پلتفرم های فیلتر شده برگزار می شود، این روزها بورس چرا حال خوبی ندارد، اظهار داشت: درباره 
مجامع باید گفت که با کمک رسانه ها باید بخش ناشران سازمان باید به این موضوع رسیدگی کند 
و در پلتفرم هایی پخش آنلاین شود که قابلیت دسترسی راحت داشته باشد. درباره بازار سرمایه حال 
و روز خیلی خوبی ندارد اما مثبت یا منفی بودن بازار به ســازمان ارتباطی ندارد و در این زمینه و 
مثبت شدن بازار وظیفه ای نداریم و باید ابزارهای مختلفی را ایجاد کنیم. وی یادآور شد: از آنجا که 
بعد از تحمل تورم های بالا برخی از این اتفاقات در بازار سرمایه قابل پیش بینی بود اما این شرایط 
گذراســت و با توجه به اقدامات اصلاحی که انجام شــده، امیدواریم به مرور اعتماد به بازار برگردد. 
رییس ســازمان بورس تصریح کرد: درباره انتشــار اوراق به میزانی که در قانون بودجه آمده اتفاق 
خواهد افتاد، بنابراین پیش بینی خاصی در این زمینه انجام نمی دهد و خریدار این اوراق هم عمدتا 
بخش بانکی، بیمه و غیره است.عشقی ادامه داد: درباره طرح سازمان ناظر حسابرسان نیز باید گفت 
که نحوه تهیه این گزارش ها برای سازمان بورس اهمیت ویژه ای دارد و نظرات خودمان را درباره این 
قانون به مجلس داده ایم تا ارتقای جایگاه حرفه ای حسابرســی را شاهد باشیم و گزارشات متقن و 
معتبر از حسابرسان و مجموعه های حسابرسی منتشر شود. وی درباره نحوه و جزئیات پرداخت سود 
سهام عدالت گفت: سود سهام عدالت با توجه به اینکه شرکت ها به صورت تدریجی این کار را انجام 
می دهند اختلاف چند ماهه را شــاهد هستیم و هنوز نهایی نشده است، اما احتمالا در تاریخ های 
مشــابه سال گذشته، سود سهام عدالت پرداخت خواهد شد.وی درباره عرضه خودرو در بورس نیز 
گفت: فعلا برنامه ای برای عرضه خودرو در بورس وجود ندارد و به نظر می رسد با توجه به تعهدات 
خودروسازان در سامانه یکپارچه تا یکسال و نیم آینده فعلا برنامه جدیدی برای عرضه بورسی وجود 
ندارد، اما اگر خودروسازان بخواهند این کار را انجام دهند مشکلی برای آن نداریم.وی ادامه داد: ما 
به عنوان بازار ســرمایه این آمادگی را داریم در راستای قانون جهش تولید مسکن به تامین مصالح 
ساختمانی کمک کنیم تا با قیمت های پایه یا قیمت هایی که منطقی باشد این کار را انجام دهیم. 
چرا که مسئله مسکن حمایتی ادامه دار خواهد بود و به محض اینکه میزان تقاضا اعلام شود آمادگی 
آن را داریم. قانون در حال حاضر مجلس در شش ماه پایانی خودش است و با توجه به تعدد طرح ها 
و لوایحی که در دست بررسی بوده، سخت است که امسال اصلاح قانون بازار سرمایه به تصویب برسد 

و امیدواریم که این اتفاق هر چه سریع تر اتفاق بیفتد.

ســخنگوی صنعت آب با بیان اینکه ۱۰۵ طرح آبرسانی در دستور کار است، ابراز امیدواری کرد که تا پایان دولت 
رقم آبرسانی به ۲۱۰۰ میلیارد متر مکعب برسد و به این ترتیب ضریب تحقق آبرسانی به ۳۰۰ درصد خواهد رسید.

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، عیسی بزرگ زاده در نشست خبری در جمع خبرنگاران با بیان اینکه تامین 7۰۰ 
میلیون متر مکعب آب شــرب و بهداشتی در دستور کار وزارت نیرو قرار دارد، اظهار داشت: تا سال ها حتی قبل از 
انقلاب کل تامین آب ۸ میلیارد متر مکعب بوده است حال آنکه ما طی 4 سال دولت 7۰۰ میلیون متر مکعب تامین 
را در دستور کار داریم. وی افزود: ۱۸ طرح آبرسانی با ظرفیت ۵۸۸ میلیون متر مکعب به بهره برداری رسیده و ۳۳ 
طرح آبرسانی نیز در دست افتتاح است، یعنی در کمتر از ۲ سال ۱۰۵۸ میلیون متر مکعب عملکرد آبرسانی داشتیم 
که ۱۵۰ درصد ضریب تحقق 4 ساله است.= سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه ۱۰۵ طرح آبرسانی در دستور کار 
است، ابراز امیدواری کرد که تا پایان دولت رقم آبرسانی به ۲۱۰۰ میلیارد متر مکعب برسد و به این ترتیب ضریب 

تحقق آبرسانی به ۳۰۰ درصد خواهد رسید.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی با اشاره به توزیع گسترده گوشت گرم گوساله گفت: این اقدام باعث کاهش ۳۰ تا 4۰ هزار 
تومانی گوشت قرمز شده است.به گزارش ایلنا، جبرئیل برادری، رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان تهران با اشاره به 
توزیع گسترده گوشت گرم گوساله گفت: این اقدام باعث کاهش ۳۰ تا 4۰ هزارتومانی گوشت قرمز شده است.وی درباره 
آخرین وضعیت محصولات پروتئینی در بازار گفت: روزانه ۱۵۰۰ تن گوشت گرم مرغ در حال توزیع در سطح استان تهران 

است و به سهولت در اختیار شهروندان قرار می گیرد.وی ادامه داد: همچنین قیمت تخم مرغ نیز در بازار به ثبات رسیده و تا ۱۱۰ هزار تومان به ازای هر شانه به فروش 
می رسد.برادری از توزیع گسترده گوشت گوساله خبر داد و گفت: عرضه روزانه ۲۰ تن گوشت گرم گوساله در سطح میادین تره بار سطح شهر، کاسبان امین )که با 
نصب بنر مشخص هستند( و فروشگاه های زنجیره ای از هفته گذشته آغاز شده و تا اطلاع ثانوی ادامه خواهد داشت.وی ادامه داد: همچنین روزانه ۱۰۰ تن گوشت گرم 
گوسفندی نیز که از دو محل تولید داخل و واردات تأمین شده، در اختیار شهروندان قرار می گیرد؛ این در حالی است که بیش از ۱۰۰ هزار تومان اختلاف قیمتی در 
گوشت توزیعی با قیمت سطح بازار به چشم می خورد.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان تهران همچنین توزیع ۱۲ هزار تن شکر به صورت مویرگی را بسیار مؤثر بر 
کنترل قیمت عنوان کرد و گفت: شکر با قیمت ۲۵.۵۰۰ هزار تومان درب کارخانه، ۲۸ هزار تومان مصرف کننده و ۳4 هزار تومان بسته بندی شده در حال عرضه است.

سخنگوی صنعت آب:

ضریب تحقق پروژه های آبرسانی به ۳۰۰ 
درصد می رسد

روزانه ۱۲۰ تن گوشت قرمز توزیع می شود
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دانشگاه »ام آی تی« در تابســتان، یک دوره جدید به نام »خلق هنر 
برای دانشــمندان« برگزار کرد تا علم و هنــر را به هم پیوند دهد و 
امکان بیان کردن موضوعات علمی را به شکل ملموس تر فراهم کند.

به گــزارش ایســنا و بــه نقــل از ام آی تی نیــوز، »هانــا مونگویا 
دانشــگاه  دانشــجوی   )Hannah Munguia Flores(»فلــورس
»ام آی تی«)MIT( اســت که در مقطع کارشناسی ارشد مهندسی و 
فناوری و سیاســت هوافضا تحصیل می کند. او در بیشــتر روزها به 
مطالعه چرخه کربن می پردازد و محصولات پایدار را جستجو می کند 
که می توان آنها را به سوخت های زیستی برای موتور موشک تبدیل 
کرد. فلورس در اواخر تابســتان، هواپیماهــای جنگنده کاغذی را با 
کلاژی از دانه هــا و جلبک هایی تزئین  کــرد که آنها را در رایانه خود 
طراحــی کرده بود.فلورس در طول تابســتان، دوره »خلق هنر برای 
دانشــمندان: مواد، فرآیندها و رله اطلاعــات« را زیر نظر »تیموتی 
لــی«)Timothy Lee( مربــی و هنرمند گذرانده اســت. این دوره که 
در »اســتودیوی هنر ام آی تی«)انجمن هنر دانشجویی سابق( برگزار 
می شود، از دانشمندان و مهندسان دعوت به عمل می آورد تا راه های 
جدیدی را برای تجسم و بازنمایی تحقیقات خود کشف کنند.فلورس 
گفت: مشــاور دانشگاهی از من خواســت که چرخه کربن را نقاشی 
کنم و متوجه شــدم که بخشی از آن را فراموش کرده ام. من طی این 
دوره توانستم در فضاهای خالی نقاشی کنم. من آموختم که راه های 
بیشــتری برای تحقیق کردن وجود دارد و صرفا پشت میز نشستن 
نیســت. منتقل کردن ایده های انتزاعی.طی هشت جلسه تابستانی، 
فلورس و دانشــجویان هم  دوره او یاد گرفتند کــه آثار هنری را در 
رسانه های گوناگون خلق کنند. برخی مانند فلورس، هنر دیجیتال را 
با برش های کاغذی ادغام کردند. دیگران در حوزه انیمیشن یا نقاشی 
با رنگ روغن مشغول شدند. در روند یادگیری خلق آثار هنری، همه 
زبان جدیدی را به دســت آوردند که به آنها کمک کرد تا تحقیقات 
خود را بیان کنند و دیدگاه جدیدی را در زمینه های تحصیلی انتخابی 
آنها ارائه داد.تیموتی لی گفت: این دوره در مورد طراحی کردن تجسم 
داده یا تصویرسازی پزشکی نیست، بلکه در مورد گرفتن آن اطلاعات 
و داده ها و تفســیر کردن آنها در یک زمینه جدید است تا داده ها به 
یک اثر هنری تبدیل شوند و چیزی را انتقال بدهند که داده های خام 
ممکن است منتقل نکنند.لی یک هنرمند میان رشته ای است که آثار 
او، مضامین مربوط به سیاست نژادی، مهاجرت و مواردی از این دست 
را بررسی می کنند و یک راهنمای ایده آل برای دانشجویانی به شمار 
می رونــد که می خواهند علایق خود را در تحقیق و هنر ادغام کنند. 
او کارشناسی علوم اعصاب، زیست شناسی و هنر استودیویی را در در 
»دانشگاه وسلین«)Wesleyan University( گذراند و مدرک کارشناسی 
 Goldsmiths University(»ارشد خود را از »دانشگاه گلداسمیت لندن
of London( دریافت کرد.لی که تابستان آینده قرار است پروژه بزرگی 
را در موزه هنرهای زیبای بوستون ارائه کند، گفت: این دوره به طور 
طبیعی برای من پیش آمــد و هر دو علایق من، یعنی علم و هنر را 
در هم می آمیزد. این دو رشــته  اغلب به عنوان متضاد کامل معرفی 
می شــوند و ظاهرا از نیم کره های متفاوت مغز اســتفاده می کنند اما 
می توانند رابطه متقابل داشته باشند و یکدیگر را تغذیه کنند.تبدیل 
کردن داده ها به بینش هنری.دوره »خلق هنر برای دانشمندان« فقط 
برای افراد تازه  کار حوزه هنر نیست. لی به دانشجویان توصیه می کند 
که مهارت و تجربه خود را در خلق آثار هنری نشان دهند یا پیش از 
ثبت نام کردن در این دوره، در کلاس های مقدماتی طراحی یا نقاشی 
شرکت کنند. در اولین جلســه کلاس، لی از دانشجویان می خواهد 
در مورد جنبه هایی از پژوهش خود فکر کنند که بیشــتر از آنها لذت 
می برند و ســپس توضیح بدهند که وقتی در حال فکر کردن به آن 
جنبه ها هســتند، چه نوع تصاویری به ذهن شــان خطور می کند.لی 
گفت: این تمرین به دانشجویان کمک می کند تا به فرمول بندی یک 
روش برای مشــاهده پژوهش خود بپردازند. آنها ممکن است از پیش 
بدانند تا چه اندازه کاری را که انجام می دهند، دوست دارند اما تمرین 
 Marcelo(»به آنها کمک می کند تا دلیل آن را بفهمند.»مارسلو بارازا
Barrazza( دانشجوی مقطع فوق دکتری ستاره شناسی، از پیش یک 
نقاش با تجربه بود و در این دوره ثبت نام کرد. او دوره لی را به منظور 
کمک کردن به توسعه تجهیزات مؤثرتر برای نمایش دادن فرآیندی 
گذراند که سیاره ها و منظومه های سیاره ای توسط آن متولد می شوند.

بــارازا کــه پژوهــش مقطــع دکتــری خــود را در »دانشــگاه 
هایدلبــرگ«)University of Heidelberg( آلمــان انجام داده اســت، 
گفت: این فرآیندی اســت که همیشه در جهان اتفاق می افتد اما ما 
به ندرت می توانیم روند شکل گیری را مشاهده کنیم. بیشتر اوقات ما 
با پیش بینی های عددی کار می کنیم. من می خواســتم راهی بیابم تا 
این فرآیندها را قابل مشاهده کنم و مفاهیم انتزاعی را به صورت یک 

موضوع ملموس ارائه بدهم.

برگزاری دوره »خلق هنر برای 
دانشمندان« در دانشگاه »ام آی تی«

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

 من بتو نیازمندم ؛ اما تو را می کوبم.تو به من نیازمندی ؛ اما مرا می کوبی!

فورد برانکو منهارت با ۴۲۱ اسب بخار قدرت معرفی شد

شرکت منهارت از شاسی بلند تیون شده فورد برانکو با 421 اسب بخار قدرت رونمایی کرد. این خودروی آمریکایی 
تنها به تعداد 10 دستگاه و مختص بازار اروپا تولید خواهد شد. شاید فورد برانکو یکی از محبوب ترین خودروهای 
آفرود بازار آمریکا باشــد اما در اروپا بازار بسیار محدودی دارد و اگرچه نسخه آمریکایی آن با پیشرانه 3 لیتری 
اکوبوســت نیز در دسترس است اما خریداران قاره همیشه سبز فقط به پیشرانه 4 سیلندر 2.3 لیتری و ۶ سیلندر 
2.۷ لیتری دسترســی دارند. البته منهارت که به خاطر کار روی محصولات بی ام و، آئودی و مرسدس بنز شناخته 
می شود تصمیم گرفته با پکیج تیونینگ خود اسب های بیشتری را از پیشرانه 2.۷ لیتری اکوبوست برانکو بیرون 

بکشد و بهبودهای سخت افزاری قابل توجهی را نیز اعمال نماید.

دیلی میل: میزبانی عربستان از جام جهانی ۲۰۳۴ قطعی است
رسانه انگلیسی میزبانی عربستان از جام جهانی ۲۰۳۴ را قطعی دانست.به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، فدراسیون فوتبال 
عربستان این هفته اعلام کرد که پیشنهاد میزبانی جام جهانی ۲۰۳۴ را ارائه خواهد کرد. انتظار می رود استرالیا رقیب سعودی ها 
برای میزبانی جام جهانی باشد.عربستان تقریباً به طور قطع میزبان جام  جهانی ۲۰۳۴ خواهد بود. این خبر را دیلی میل گزارش 
داده اســت. این روزنامه انگلیسی نوشــت: جام جهانی ۲۰۳۴ عربستان نه تنها محتمل که در واقع یک معامله تمام شده است و 
به صورت قطعی در این کشور برگزار می شود.درخواست میزبانی عربستان با پشتیبانی بیشتر کشورهای آسیایی و آفریقایی که 
۱۰۱ عضو از ۲۱۱ عضو فیفا را تشکیل می دهند، روبه رو است.اوایل هفته جاری فیفا از کشورهای آسیایی و اقیانوسیه دعوت کرد 
تا درخواست میزبانی جام جهانی ۲۰۳۴ را ارائه کنند. فدراسیون فوتبال عربستان اعلام کرده نامزد میزبانی این رقابت ها خواهد 
شد. استرالیا هنوز درخواست میزبانی نداده است ولی گفته می شود این کشور از اقیانوسیه نیز قصد دارد در کنار عربستان برای 

میزبانی اقدام کند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب منگی
کتــاب منگــی اثر ژوئــل اگلــوف رمان نویس و 
فیلم نامه نویس اهل فرانســه اســت که در سال 
۱۹۷۰ به دنیا آمده اســت. او پس از تحصیل در 
رشته  سینما، به فیلم نامه نویســی روی آورد، اما 
اکنون خود را وقف نوشتن کرده است. اولین رمان 
او، ادموند گانگلیون و پســر، توجه منتقدان را به 
خود جلب کرد و در سال ۱۹۹۹ برنده جایزه الن 
فورنیه شد. کتاب منگی نیز در سال ۲۰۰۵ جایزه 
لیورانتر را دریافت کرد.در کتاب منگی در مکانی 
غیرمعمول – بین فرودگاه و ســوپرمارکت – یک 
کشــتارگاه قرار دارد. مردی جوان و مجرد که در 
کنار مادربزرگ بدخُلقــش روزگار می گذراند، در 
این کشتارگاه کار می کند. مرد جوان از کار خود 
راضی نیســت و رویای بهبودی شرایط زندگی اش را در سر می پروراند، اما در جهان تاریک 
این رمان، به این راحتی ها نمی توان به دنبال رســیدن به آرزوها بود. رمان منگی، داستان 
روتین هــای یک زندگی معمولی اســت اما اگلوف از همیــن روزمرگی های پوچ، تصویری 
فراموش نشــدنی و شاعرانه را خلق می کند که با چاشنی طنزی گزنده و خردمندانه، طعم 
و بویی متفاوت به خود گرفته اســت. کتاب منگی با شــخصیت های جذاب و صحنه های 
غافلگیرکننده، اثری اســت که مخاطبین را راضی خواهد کرد. همان طور که اشاره کردیم، 
داســتان کتاب منگی داستان مردجوانی است بی نام و مستاصل که با مادربزرگش زندگی 
می کند و گویا با او هم خانه است. فردی که در محیط زشت، خشونت آمیز و تهوع آور دنیای 
اطراف خود اسیر است. محیطی که خورشید در آن قابل رویت نیست و باد از هر طرف بوی 
گند زندگی را با خود می آورد. راوی که ما تا آخر از نام و نشان او بی خبر می مانیم تنها فرد 

این محیط تاریک است که از وضعیت منگی  و سرگیجگی خود آگاه است.

حسن ارژنگ نژاد
ارژنگ نژاد در سال ۱۳۰۰ در شهر مشهد زاده شد و دوره 
دبستان را دبســتان عنصری در همین شهر گذراند. در 
نوجوانی )دوازده سالگی( با پدر و مادرش و هفت خواهر 
و برادر، به شــهر تهران رفت. او در سال ۱۳۲۳ با ستاره 
دختــر غلامرضا رحیم زاده ارژنگ ازدواج کرده اســت و 
ســه فرزند به نام های فرامرز، فرزانه و فرامه داشت.او از 
دوازده سالگی در کارگاه غلامرضا رحیم زاده ارژنگ )که 
پسرخاله او بود( مشغول به کار شد و به همراه اسماعیل 
ارژنگ در پروژه های مختلف زیباسازی شهر تهران نظیر 
تندیس نبرد گرشاسب با اژدها واقع در میدان باغشاه و 
نقش برجســته بهرام گور و خسرو پرویز در کاخ سفید 
واقع در کاخ ســعدآباد همکاری داشتند.در دهه ۳۰، به 
همراه اسماعیل ارژنگ، مغازه ای تحت عنوان »پاپانوئل« در خیابان جمهوری داشتند.از آثار او می توان به 
تندیس ۱۲ تن از بزرگان ایرانی )مانند اشک اول، نادر شاه افشار، یعقوب لیث صفاری و …( در پارک ملت 
مشهد، نیم تنه یپرم خان در موزه کلیسای ارامنه در جلفای اصفهان، نیم تنه جبار باغچه بان در مدرسه 
ناشنوایان تهران، نیم تنه لیمجی مانوکچی زرتشتی )بانی معافیت زرتشتیان از پرداخت جزیه در زمان 
شاه عباس دوم( در مدرسه انوشیروان تهران، نقش برجسته بهرام گور و خسروپرویز در ورودی کاخ ابیض 
و مجسمه حیوانات در محوطه دانشکده دامپزشکی دانشگاه تهران اشاره کرد.آثار وی در نمایشگاه های 
متعددی عرضه شده که از جمله آخرینِ آن ها می توان به نمایشگاه هنرمندان نامدار پیشکسوت اشاره 
کرد. طی این نمایشگاه که در آبان ۱۳۹۸ در فرهنگسرای نیاوران برگزار شد آثار ارژنگ نژاد در کنار آثار 
چهره های شاخصی نظیر حسین محجوبی، ایران درودی، حسین نوری، طاها بهبهانی، علی فرامرزی و 

ناصر هوشمند وزیری به نمایش درآمد.

فرهنگ

ســردر باغ ملی حدود یک ماه اســت که بسته شده 
و راه دسترســی به میدان مشــق تهــران، موزه ها و 
ســاختمان های خیابان »ملل متحــد« نیز محدود 
شده اســت.در روزهای گذشته برخی فعالان میراث 
فرهنگی، تصاویری را از ســردر بــاغ ملی در خیابان 
امام خمینی )ره( منتشــر کرده  و از بســته بودن آن 
خبر داده اند. بررسی ها  و پیگیری های ایسنا نیز حاکی 
از این اســت که ســردر باغ ملی حدودا از نیمه های 
شــهریورماه امسال بسته شده و دسترسی به خیابان 
تاریخی »ملل متحد« و »میدان مشق« محدود شده 
است. در این خیابان موزه ملک، موزه پست، عمارت 
قزاق خانه، دانشــکده هنر و ســاختمان های وزارت 
خارجه از جمله کاخ شهربانی واقع شده اند. ظاهرا برای 
جبران این محدودیت دسترســی، درهای کوچکی از 
خیابان های منتهی به میدان مشق و خیابان ملل متحد در ساعت های اداری باز می شود. سردر باغ 
ملی و ساختمان های مجاور آن که از دوره قاجار و رضاشاه به جا مانده است، پیش از برج آزادی، 
نماد شــهر تهران بود. این دروازه تاریخی، اردیبهشت ماه سال ۱۳۷۶ در فهرست میراث ملی ثبت 
شده است. درحال حاضر مسئولیت باز و بسته نگه داشتن این دروازه با وزارت امور خارجه است، 
هرچند متولی نگهداری و حفاظت از این اثر تاریخی ملی وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی کشور و اداره کل میراث فرهنگی استان تهران است. با این حال، تا کنون هیچ یک 
درباره دلیل بسته شدن این دروازه تاریخی، واکنش و یا توضیحی نداشته اند.برخی اظهارات حاکی 
از این است که دروازه فلزی سردرباغ ملی خراب شده است و به تعمیر نیاز دارد. پرسش این است 
اگر حفاظت از سردر باغ ملی دلیل بسته نگه داشتن آن بوده، چرا تاکنون برای تعمیر و مرمت آن 

اقدامی نشده و فقط دروازه بسته نگه داشته شده است؟

»سردر باغ ملی« بسته شد
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